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KSAU § 198/21
Exploatering av mark på Glimmern i Skövde, godkänna 
exploateringsavtal
KS2021.0394

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 198/21

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att teckna exploateringsavtal med KAB i Skövde Fastigheter AB 
för att reglera medfinansiering av infrastruktur kring exploatörens fastighet Glimmern 1.

Sammanfattning
En detaljplan har tagits fram för att tillskapa byggrätter på fastigheten Glimmern 1. I 
samband med exploatörens planerade byggnation på fastigheten kommer flertalet 
förbättringar och kapacitetsökningar att krävas på omkringliggande infrastruktur. Dessa ska 
medfinansieras av exploatören till en maximal kostnad om 1 000 000 kr. Bostadsprojektet på 
Glimmern 1 bidrar till kommunens strategiska mål att Skövde är 60 000 invånare 2025.

Bakgrund
En detaljplan har tagits fram för att tillskapa byggrätter på fastigheten Glimmern 1 (KS § 
179/20, 2020-10-12, KS2020-0316). Planen är under beredning för antagande och förväntas 
vinna laga kraft under våren 2022. I samband med exploatörens planerade byggnation på 
fastigheten kommer flertalet förbättringar och kapacitetsökningar att krävas på 
omkringliggande infrastruktur. Dessa ska medfinansieras av exploatören.
Exploatören ska medfinansiera åtgärder för att förbättra trafiksituationen vid korsningen vid 
Gamla Kungsvägen och S:ta Birgittas väg. Korsningen ska breddas med ett vänstersvängfält 
in från Gamla Kungsvägen och ett vänstersvängfält ut från S:ta Birgittas väg. Exploatören 
ska bekosta 40 procent av åtgärden då den är av stor vikt för att trafiksituationen ska vara 
fortsatt funktionell. Exploatörens del av kostnaden uppgår maximalt till 720 000 kronor.

Exploatören ska medfinansiera anläggandet av ny gång- och cykelväg belägen mellan 
Glimmern 1 och Fältspaten 1. Den nya gång- och cykelvägen ska leda fram till S:ta Birgittas 
kyrkogård och vidare mot S:ta Birgittas väg. Exploatören ska också medfinansiera den nya 
gångväg som anläggs längs S:ta Birgittas väg upp mot kyrkogården samt breddning av 
befintlig gång- och cykelväg längs Norra Bergvägen. Exploatören ska bekosta 25 procent av 
dessa två åtgärder. Exploatörens del av kostnaden uppgår maximalt till 112 500 kronor.

I avtalet behandlas även smärre fastighetsregleringar mellan Glimmern 1 och den 
kommunalt ägda fastigheten Glimmern 4:53.
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Motivering till beslut
Bostadsprojektet på Glimmern 1 bidrar till kommunens strategiska mål att Skövde är 60 000 
invånare 2025. Området förtätas på en plats som för tillfället endast utnyttjas till 
markparkering. Detta i sig bidrar till att området kring Södra Bergvägen blir attraktivare. 
Området ligger på gränsen till Skövdes stadskärna. Därmed kan projektet även anses bidra 
till det strategiska målet att Skövde har invånare som är nöjda med sina liv och den 
samhällsservice som erbjuds.

Handlingar
MEX.2021.247_Tjänsteskrivelse KS godkänna exploateringsavtal_1291953                                                                                                                                                    
MEX.2021.247_Bilaga 2- Karta exploateringsområde.pdf_1294487.pdf                                                                                                                                                    
MEX.2021.247_Karta översikt, bilaga till tjänsteskrivelse_1292430.pdf                                                                                                                                                    
MEX.2021.247_Avtal exploatering - Glimmern 1_1247654.pdf                                                                                                                                                    
MEX.2021.247_Bilaga 1- Karta framtida fastighetsregleringar _1255490.pdf
Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
KAB i Skövde Fastigheter AB, C/O KAB BOX 14009, 400 20 Göteborg
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KSAU § 199/21
Förvärv av verksamhetslokal på Kaplansgatan 22, 
Mariesjö
KS2021.0393

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 199/21

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att förvärva Tegelbruket 3 och försälja 3 100 kvadratmeter av 
Skövde 5:177 med en mellanlikvid om 16 500 000 kronor.

Sammanfattning
Skövde kommun köper Tegelbruket 3. Ägaren till denna fastighet köper 3 100 kvadratmeter 
av Skövde 5:177 från Skövde kommun. Skövde kommun betalar en mellanlikvid 
(mellanskillnaden) uppgående till 16 500 000 kronor. Fastighetsägaren får i och med detta 
ersättning för den bedömda expropriationsskadan som uppkommer för att flytta 
bilverkstaden till Ventilvägen i Hasslum som ligger på del av Skövde 5:177. Bilverkstaden 
hamnar åter igen i direkt anslutning till Opus Bilprovning som redan omlokaliserats dit. 
Tegelbruket 3 utgör den sista delen den mark som ingår i kvarteret Tegelbruket på Mariesjö 
och som inte ägs av Skövde kommun eller någon av kommunens bolag. Detta kvarter är det 
tredje delprojektet i utbyggnaden av Skövde Science City. Ett projekt som bidrar till 
förverkligandet av kommunens mål 60 000 invånare år 2025.

Bakgrund
Fastigheten Tegelbruket 3 ligger på Kaplansgatan 22 på Mariesjö. Fastigheten uppgår till 1 
610 kvadratmeter. Den är bebyggd med en industrienhet med reparationsverkstad och kontor 
som uppgår till 510 kvadratmeter. Fastigheten används som bilverkstad av Fordonsservice i 
Skövde och ägs av en fysisk person som även är delägare i företaget.
För fastigheten gäller stadsplan för kvarteret Tegelbruket (KF §87/65, 1965-06-23) och 
anger område för småhusindustriändamål.

Tegelbruket 3 utgör den sista delen den mark som ingår i kvarteret Tegelbruket på Mariesjö 
och som inte ägs av Skövde kommun eller någon av kommunens bolag. Detta kvarter är det 
tredje delprojektet i utbyggnaden av Skövde Science City.

På Ventilvägen i Hasslum finns en 3 100 kvadratmeter stor obebyggt tomt som utgör en del 
av fastigheten Skövde 5:177. För tomten gäller detaljplan för Hasslum väster om kvarteret 
Kylaren som vann laga kraft den 1 juli 2021 (KS § 105/21, 2021-06-07, KS2020.0356).

Fastighetsägaren kommer att flytta bilverkstaden till en fastighet på Ventilvägen i Hasslum. 
Den ligger i direkt anslutning till Opus Bilprovning som nyligen flyttat dit från Mariesjö. 
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Där kommer fastighetsägaren att bygga en ny bilverkstad som även inrymmer taxibilar som 
hyrs in på Åkaren 3 på Hasslumsvägen13 (även kallad Olssons Åkeri) i Stallsiken.

Den totala expropriationsskadan för fastighetsägaren till Tegelbruket 3 bedöms uppgå till 16 
400 000 kronor varav intrångsersättningen (köpeskillingen) uppgår till 6 000 000 kronor 
(Svefa AB , 2018-08-25, MEX.2017.347 uppräknad till november 2021) och annan 
ersättning i form av övrig skada på rörelse driven i enskild firma till 10 400 000 kronor. Till 
detta kommer 25 procent påslag på intrångsersättningen, vilket ger 1 500 000 kronor. 
Sammanlagt ger detta en ersättning om 17 900 000 kronor.

Expropriationsskadan regleras genom en ersättning om 16 500 000 kronor i kontanta medel, 
försäljningsvärdet på del av Skövde 5:177 som uppgår till 868 000 kronor (280 kr/kvm x 3 
100 kvm).

Motivering till beslut
Tegelbruket 3 utgör den sista delen av den mark som ingår i kvarteret Tegelbruket på 
Mariesjö och som inte ägs av Skövde kommun eller någon av kommunens bolag. Detta 
kvarter är det tredje delprojektet i utbyggnaden av Skövde Science City och omfattar cirka 
350 bostäder. Projekt Skövde Science City bidrar till förverkligandet av kommunens mål 60 
000 invånare år 2025.
En strategi att nå nämnda mål är även att underlätta för företag att utveckla sina befintliga 
verksamheter vilket uppnås genom att bilverkstaden kommer till en ny plats till vilken en 
tidigare grannverksamhet redan omlokaliserats.

Handlingar
2_MEX_2017_347_Karta översikt, bilaga till tjänsteskrivelse.pdf                                                                                                                                                    
Fastighetsinformation Skövde Skövde 5117_1294996                                                                                                                                                    
Fastighetsinformation Tegelbruket 3_1294145                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse KS godkänna förvärv_1292747                                                                                                                                                    
Handling_Karta, bilaga till köpeavtal - Tegelbruket 3 och del av Skövde 5177_1294993                                                                                                                                                    
Handling_Köpeavtal - Tegelbruket 3 och del av Skövde 5177_1293171

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Kent Andersson, Körsbärsvägen 23, 541 47 Skövde
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KSAU § 200/21
Detaljplan för Glimmern 1, antagande
KS2020.0316

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 200/21

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Detaljplan för Glimmern 1.

Sammanfattning
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra förtätning med bostadsbebyggelse och 
kompletterande verksamheter inom fastigheten Glimmern 1, samt att förbättra 
trafiksituationen runt fastigheten.

Mark som är planlagd för handel, kontor eller parkering övergår till kvartersmark för 
bostadsbebyggelse, centrumändamål och parkering. Byggrätten utökas för att möjliggöra 
tillkommande bebyggelse. Avgränsning runt allmän plats ses över för att förbättra 
trafiksituationen runt fastigheten. I enlighet med Skövde kommuns trafikstrategi ska gång-, 
cykel- och kollektivtrafik prioriteras.

Bakgrund
KAB fastigheter vill utveckla sin fastighet Glimmern 1 genom framförallt förtätning med 
bostäder. I samband med att den utvecklingen möjliggörs är det även lämpligt att förbättra 
trafiksituationen och gatumiljöerna runt fastigheten.
Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-12, § 179/20, att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag 
att upprätta en detaljplan för Glimmern 1.

Förslaget
I förslaget till byggnation ryms totalt ca 200 lägenheter. På nuvarande parkeringsyta framför 
Ica planeras bostadsbebyggelse med inslag av verksamheter i entréplanet mot Norra 
Bergvägen, samt garage i två våningar. Garaget ska tillgodose efterfrågan på bilplatser för 
både befintliga verksamheter och för tillkommande bostads-bebyggelse. Ovanpå garaget 
planeras en gårdsmiljö till bostäderna. Med hänsyn till påverkan på stadsbilden och närheten 
till andra miljöer med höga kulturmiljövärden förutsätts en särskilt omsorgsfull utformning. 
I den sydöstra delen av fastigheten planeras för ett parkeringsdäck, och ovanpå detta 
planeras ytterligare bostäder.

Motivering av beslut
Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 2021-03-22 
till 2021-04-19, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse.
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Granskningen har ägt rum under tiden 2021-08-23 till 2021-09-13. Totalt har sex skrivelser 
inkommit, inget utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat 
granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort sammanfattning av de större synpunkter 
och/eller invändningar mot förslaget som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till 
detaljplanen som föreslås.

Länsstyrelsen anser att kommunen behöver säkerställa att avrinningen från området inte 
kommer öka, och att de ställningstaganden som formuleras i kommunens policydokument 
får genomslag i dagvattenhanteringsplanen.

AÖS accepterar inte att hämtningsfordonet tvingas köra över gång- och cykelväg.

En hyresgäst inom fastigheten Sandstenen 2 anser att förslaget påverkar angränsande 
kulturmiljövärden, samt att det finns risk att angränsande bostadskvarter påverkas av ökade 
trafikbullervärden. Även behovet av att komplettera den geotekniska utredningen baserat på 
det nya bebyggelseförslaget understryks.

Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande förändringar 
och tillägg göras i detaljplanen:

Ett förtydligande angående att exploatören ska ta fram en dagvattenhanteringsplan i enlighet 
med exploateringsavtalet.

En kompletterad geoteknisk utredning har tagits fram, och slutsatserna från denna 
sammanfattas i planbeskrivningen.

En utredning för trafikbullerpåverkan på angränsande bebyggelse har tagits fram, som visar 
att fasadvärdena klarar Naturvårdsverkets riktlinjer för när åtgärder behöver övervägas. 
Planbeskrivningen kompletteras med resultatet från denna.

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver 
ställas ut för ny granskning.

Handlingar

4_PLAN_2019_31_Planbeskrivning antagande.                                                                                                                                                    
5_PLAN_2019_31_Granskningsutlåtande 2021-12-06.                                                                                                                                                    
1_PLAN_2019_31_Tjänsteskrivelse antagande.                                                                                                                                                    
2_PLAN_2019_31_Samrådsredogörelse 2021-08-17.                                                                                                                                                    
3_PLAN_2019_31_Plankarta antagande.

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 201/21
Förvärv av industrifastighet genom köp av bolag, Eldaren 
6
KS2021.0392

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 201/21

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta:
- godkänna att Skövde Stadshus AB:s helägda bolag Skövde Exploatering AB förvärvar 
Kartåseneldaren6 AB, 559332-5409 (Bolaget), enligt aktieöverlåtelseavtal
- att finansiering av förvärvet sker genom lån från koncernbanken till Skövde Exploatering 
AB motsvarande köpeskillingen för aktierna med ett belopp om 38 043 100 kronor plus det 
egna kapitalet i Bolaget per tillträdesdagen vilket i dagsläget är uppskattat till 25 000 kronor, 
samt genom lån från koncernbanken till Bolaget om 1 755 521 kronor för att Bolaget på 
tillträdesdagen ska lösa skuld till säljaren, allt enligt villkoren i aktieöverlåtelseavtalet
- utöka utlåningsram för Skövde Exploatering AB för 2022 till 100 miljoner kronor
- fastställa utlåningsram för Bolaget för år 2022 till tio miljoner kronor
- anta ny bolagsordning för Bolaget enligt förslag
- att det ska råda personunion mellan styrelsen i Bolaget och kommunstyrelsens 
arbetsutskott.

Sammanfattning
Skövde kommun genom Skövde Stadshus AB:s helägda bolag Skövde Exploatering AB 
förvärvar bolaget Kartåseneldaren6 AB för 38 068 100 kronor. Bolaget äger fastigheten 
Eldaren 6. Fastigheten ingår i stadsutvecklingsprojektet Skövde Science City. Genom detta 
förvärv tas ytterligare steg för att skapa förutsättningar för kommunen att få full rådighet 
över kvarteret Eldaren och på så sätt kunna skapa förutsättningar för genomförandet av 
stadsutvecklingsprojektet Skövde Science City.

Bakgrund
Fastigheten Eldaren 6 ligger inom området för stadsutvecklingsprojektet Skövde Science 
City. Området kommer att få en nyckelroll när det gäller att förstärka centrum öster om 
järnvägen och bättre länka samman Skövdes stadsdelar. Skövde kommun har genom 
Planprogram för Mariesjö (Dnr PLAN.2016.6, godkänt av kommunfullmäktige 2020-09-28 
$ 91/20), tagit ett samlat grepp över den pågående omvandlingen, med målet att skapa en 
levande och tät stadsmiljö med egen identitet, nya mötesplatser, friare arkitektur och högre 
hus.
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Mot bakgrund av denna utveckling förvärvar Skövde kommun genom Skövde Stadshus 
AB:s helägda bolag Skövde Exploatering AB fastigheten Eldaren 6 genom förvärv av 
samtliga aktier i Kartåseneldaren6 AB (Bolaget). Bolagets verksamhet består endast av 
ägande av fastigheten Eldaren 6. Bolaget förvärvas för ett preliminärt överenskommet 
aktiepris om totalt 38 043 100 kronor plus det egna kapitalet i Bolaget per tillträdesdagen 
vilket i dagsläget är uppskattat till 25 000 kronor. Enligt villkor i aktieöverlåtelseavtalet ska 
Skövde Exploatering AB tillse att Bolaget löser skulden om 1 755 521 kronor som Bolaget 
har till säljaren. I det fall Bolaget avvecklas kommer Bolaget att belastas med inkomstskatt 
för fastigheten. Detta har beaktats vid fastställande av köpeskillingen.
Bedömningen av fastighetsvärdet baseras på ett värdeutlåtande av Svefa AB med 
värdetidpunkt 2021-08-31. Enligt värdeutlåtandet bedöms marknadsvärdet av 
värderingsobjektet vid värdetidpunkten till 42 000 000 kronor.
Fastigheten Eldaren 6 är belägen på Kaplansgatan och Magasingatan och uppgår till 15 256 
kvadratmeter. Fastigheten är bebyggd med industrilokaler och kontorshotell. Lokalerna hyrs 
ut till flertalet hyresgäster, bland annat för bilrelaterade verksamheter.
Utlåning genom koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för kommunen eftersom det är 
kommunen som lånar upp finansiella medel för att sedan låna ut dessa till de kommunala 
bolagen. För att ha kontroll över kommunens skuldsättning och de därmed förknippade 
riskerna måste kommunfullmäktige årligen fastställa maximala utlåningsramar till sina 
kommunala bolag. Kommunfullmäktige beslutar därför varje år i november om 
utlåningsramar till kommunens kommunala bolag för det kommande året. Med anledning av 
förvärvet av Kartåseneldaren6 AB föreligger det behov av att komplettera beslutet för 
utlåningsramar för 2022 med utökad utlåningsram för Skövde Exploatering AB och att 
fastställa utlåningsram för Kartåseneldaren6 AB. Utifrån de båda bolagens lånebehov för 
finansiering av förvärvet samt för att säkerställa kassalikviditeten i respektive bolag föreslås 
en maximal låneram om 100 miljoner kronor till Skövde Exploatering AB och tio miljoner 
kronor till Kartåseneldaren6 AB för 2022.

Motivering till beslut
Genom kommunens förvärv, som sker genom det kommunala bolaget Skövde Exploatering 
AB, tas ytterligare steg för att skapa förutsättningar för genomförandet av 
stadsutvecklingsprojektet Skövde Science City. Detta bidrar till uppfyllandet av 
kommunfullmäktiges strategiska mål att Skövde är 60 000 invånare 2025.

Handlingar
4_MEX_2019_461_Bilaga 5.1.1 Proformabalansräkning och köpeskillingsberäkning.pdf                                                                                                                                                    
5_MEX_2019_461_Bilaga 9.2.7 Bolagets registreringsbevis.pdf                                                                                                                                                    
6_MEX_2019_461_Bilaga 9.2.8 Bolagsordning.pdf                                                                                                                                                    
7_MEX_2019_461_Bilaga 9.2.16. Serviceavtal.pdf                                                                                                                                                    
8_MEX_2019_461_Bilaga 9.3.2 FDS-utdrag.pdf                                                                                                                                                    
9_MEX_2019_461_Bilaga 9.3.3 Förteckning Hyresavtal.pdf                                                                                                                                                    
10_MEX_2019_461_Bilaga 9.4.1 Avdragen moms för ny-, till- eller ombyggnad.pdf                                                                                                                                                    
11_MEX_2019_461_Bilaga 9.4.2 Fördelning skattemässigt värde.pdf                                                                                                                                                    
12_MEX_2019_461_Ny bolagsordning Kartåseneldaren6 AB.pdf                                                                                                                                                    
13_MEX_2019_461_Värdeutlåtande Eldaren 6 .pdf                                                                                                                                                    
14_MEX_2019_461_Översiktskarta.pdf                                                                                                                                                    
1_MEX_2019_461_Tjänsteskrivelse KFgodkänna förvärv.pdf                                                                                                                                                    
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2_MEX_2019_461_Aktieöverlåtelseavtal.pdf                                                                                                                                                    
3_MEX_2019_461_Bilaga 2.2 Köpekontrakt + Köpebrev.pdf
Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
KARTÅSEN FASTIGHETER AB, erik@kartfast.se 

mailto:erik@kartfast.se
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KSAU § 202/21
Remiss för synpunkter på förslag till Hälso- och 
sjukvårdsavtal och tillhörande överenskommelser
KS2021.0315

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 202/21

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ställa sig bakom socialnämndens samt vård- 
och omsorgsnämndens yttranden och anta dem som sitt eget yttrande till Västra 
Götalandsregionen.

Bakgrund
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om att avge yttrande på remisser där 
remisstiden inte medger behandling på ordinarie nämndsammanträde, enligt punkt 1.2 
Delegationsordning för kommunstyrelsen (KS § 1/19 2019-01-14). 

Sammanfattning
Hälso- och sjukvårdsavtalet med tillhörande överenskommelser i Västra Götaland, reglerar 
samverkan och ansvar för de personer som har behov av hälso- och sjukvårdsinsatser från 
både kommunen och Västra Götalandsregionen (VGR). På uppdrag av det politiska 
samrådsorganet (SRO) har Hälso- och sjukvårdsavtalet uppdaterats och reviderats inför ny 
avtalsperiod. Samtidigt har underavtal och överenskommelser med koppling till Hälso- och 
sjukvårdsavtalet, där lagstiftningen ställer krav på att samverkan ska regleras i 
överenskommelse, också reviderats. Genomgående i denna revidering har förändringar 
gjorts med syfte att sätta fokus på personcentrerat förhållningssätt. 

Beredning
En arbetsgrupp med representanter från kommunerna inom Skaraborgs kommunalförbund 
har vid två tillfällen haft dialog och gemensamt identifierat angelägna områden samt arbetat 
fram förslag på formuleringar. Sektor socialtjänst och sektor vård och omsorg har utifrån 
ovanstående förslag tagit fram ett gemensamt förslag till yttrande för beslut vid respektive 
nämnd. Kommunstyrelsen ansvarar för att besluta om- och avge Skövde kommuns slutliga 
yttrande över remissen förslag till Hälso- och sjukvårdsavtal och tillhörande 
överenskommelser.
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Yttrande

Generellt övergripande för Hälso och sjukvårdsavtalet med 
tillhörande överenskommelser: 
Skövde kommun anser att HoS-avtalet med tillhörande överenskommelser är välskrivna, 
med utgångspunkt i den enskildes behov men förtydliganden önskas i några områden. 

Skövde kommun önskar skicka med att alla parter behöver fokusera mer på implementering, 
så att kunskapen kring avtal och överenskommelser finns förankrade i verksamheterna för 
att öka följsamheten. Skövde kommun föreslår också en mer ändamålsenlig uppföljning, att 
HoS-avtalet med tillhörande överenskommelser följs upp årligen med ett begränsat antal 
indikatorer som följer intensionerna. 

Skövde kommun anser att det är bra med ett förslag till förlängt avtalstid. 

De förslagen till ändring av text och som kan komma påverka 
inriktningen i Hälso- och sjukvårdsavtalet: 
Skövde kommun anser att det ska förtydligas i hälso- och sjukvårdsavtalet under stycket 
Kommunens ansvar; att det kommunala hälso- och sjukvårdsuppdraget är på 
primärvårdsnivå. 

Skövde kommun anser att det behövs ett tillägg i stycket under kommunernas ansvar: 
Förslag att lägga till text i andra punkten:
Patienter med behov av hälso- och sjukvårdsinsatser över tid, oavsett ålder eller diagnos 
som kan ges med bibehållen patientsäkerhet i patientens hem, med hänsyn till om behovet av 
insatser inte kräver särskilda medicinska eller tekniska resurser eller någon annan särskild 
kompetens. 
 
I insatser/åtgärder som kräver annan vårdnivå (specialistnivå/avancerad sjukvård) än 
primärvårdsnivå kan kommunerna komma överens med VGR; i en länsgemensam 
medicinsk riktlinje (LMR)/avtal/överenskommelse där ansvar, kompetens och resurser 
tydliggörs.

Områden där det önskas förtydligande i avtalstext samt 
överenskommelser:
Hälso- och sjukvårdsavtalet del A och B 

 Det gemensamma ansvaret för patientsäkerhetsarbetet i den 
gemensamma delen (inte bara under den avsnittet kring 
kommunens ansvar). 

 Avtalstexten kring permission.
 Beskriver vilken plan/verktyg som ska användas när det enskilde 

inte vill medverka i en SIP, men ett informationsutbyte krävs för att 
det ska bli en patientsäker vård. 
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 I samband med egenvård och hälso- och sjukvård vid 
korttidsvistelse inom LSS för barn behövs tydlighet kring 
samverkan mellan regionens hälso- och sjukvård och kommunens 
socialtjänst.

 Utvecklingen och innehållet i närområdesplanerna som rör 
samverkansområdena mellan kommun och region, där bör 
kommunerna vara med och påverka utformningen av 
närområdesplanen på länsgemensam nivå. 

Överenskommelse Läkarmedverkan i kommunal hälso- och sjukvård 
i Västra Götaland. Del C

 Beskrivningar av den fasta läkarkontakten, den fasta vårdkontakten 
och ett förtydligande behövs i respektives uppdrag.

 Tydliggöra det medicinskt ansvariga rådgivningsansvaret läkare 
kopplat till den kommunala hälso- och sjukvården.

 Det bör vara tydligare att fast läkarkontakt/fast vårdkontakt ska 
ingå i teamet kring de patienter som är inskrivna i den kommunala 
hälso-och sjukvården.  

 Det medicinska samordningsansvaret mellan läkarna ska inte 
tillfalla kommunens fasta vårdkontakt. Kommunens fasta 
vårdkontakt har ett samordningsansvar för specifik omvårdnad och 
rehabilitering samt utförande av vård och behandling på 
primärvårdsnivå.

 Skövde kommun anser att det är bra att förtydliga läkarmedverkan 
oavsett läkarens organisatoriska tillhörighet. Det säkerställer den 
enskildes rätt till fast läkarkontakt utifrån den enskildes behov av 
insatser. I de allra flesta fallen är det allmänläkaren från 
Vårdcentralen som är den fasta läkarkontakten, men i fåtalet fall, t 
ex läkaren tillhörande det Palliativa teamet från slutenvården, som 
utgör den fasta läkarkontakten från specialistvården inom sluten- 
eller öppenvården. Det förtydligar att den fasta läkarkontakten kan 
vara andra läkare än allmänläkaren från Vårdcentralen. 

Överenskommelse Samverkan kring personer med psykisk 
funktionsnedsättning och personer med missbruk och beroende. Del C

 ”Medverka vid läkemedelsassisterad behandling vid 
opiatmissbruk” måste tydliggöras om det är SOL- eller HSL- insats 
som avses.

 Fortsatt utveckling/utredning om kostnadsansvar vid placeringar 
utanför hemmet för att bl a tydliggöra processen upphandling av 
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hem för vård och boende (HVB hem) samt kostnader för 
placeringar utanför Västra Götalandsregionen. 

 Förtydliga ansvarsfördelning mellan kommun och VGR gällande 
hälso- och sjukvården för personer i öppen psykiatrisk tvångsvård 
alternativt öppen rättspsykiatrisk vård. 

 Skövde kommun anser att överenskommelsen är välskriven och 
stämmer med nationella riktlinjer men behöver ta höjd för de 
förändringar som kommer i samsjuklighetsutredningen.

Handlingar
Missiv Hälso- och sjukvårdsavtalet och tillhörande överenskommelser                                                                                                                                                    
Ordförandebeslut SON Yttrande över förslag till Hälso- och sjukvårdsavtal och tillhörande 
överenskommelser                                                                                                                                                    
Yttrande över förslag till Hälso- och sjukvårdsavtal och tillhörande överenskommelser.pdf                                                                                                                                                    
Ordförandebeslut VON Hälso- och sjukvårdsavtal och tillhörande överenskommelser                                                                                                                                                    
Yttrande över förslag till Hälso- och sjukvårdsavtal och tillhörande överenskommelser.pdf

Skickas till
Västra Götalandsregionen www.vardsamverkan.se/remisshosavtalet
Socialnämndens 
Vård- och omsorgsnämndens

http://www.vardsamverkan.se/remisshosavtalet
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KSAU § 203/21
Remiss förslag till Färdplan - länsgemensam strategi för 
god och nära vård
KS2021.0314

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 203/21

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ställa sig bakom socialnämndens samt vård- 
och omsorgsnämndens yttranden och anta dem som sitt eget yttrande till Västra 
Götalandsregionen.

Bakgrund
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om att avge yttrande på remisser där 
remisstiden inte medger behandling på ordinarie nämndsammanträde, enligt punkt 1.2 
Delegationsordning för kommunstyrelsen (KS § 1/19 2019-01-14).

Sammanfattning
Färdplan –länsgemensam strategi för god och nära vård
Alla som bor och verkar i Västra Götaland ska kunna leva ett gott liv. Nyckeln till Västra 
Götalands långsiktiga attraktivitet och konkurrenskraft är vår gemensamma förmåga att vara 
innovativa och ställa om till ett hållbart samhälle. 
Syftet med en omställning till en god och nära vård är att främja hälsan hos befolkningen 
och utveckla vård och omsorg tillsammans, utifrån den enskildes behov. Omställningen ska 
också bidra till att utveckla samverkanskulturen och öka tilliten mellan huvudmännen. 

Färdplanen är en övergripande länsgemensam strategi som ska bidra till Västra Götalands 
utveckling inom hälsa, vård och omsorg. Färdplanen innehåller de områden som vi 
gemensamt prioriterar att kraftsamla kring. Den beskriver målbild, förändrade arbetssätt och 
förutsättningar för utvecklingen, där takten i omställningen mot en god och nära vård 
behöver öka fram till 2030. Vi har olika ansvar, resurser och kunskaper, utvecklingsstrategin 
ska bidra till ett kraftfullt genomförande.

Beredning
En arbetsgrupp med representanter från kommunerna inom Skaraborgs kommunalförbund 
har vid två tillfällen haft dialog och gemensamt identifierat angelägna områden samt arbetat 
fram förslag på formuleringar. Sektor socialtjänst och sektor vård och omsorg har utifrån 
ovanstående förslag tagit fram ett gemensamt förslag till yttrande för beslut vid respektive 
nämnd. Kommunstyrelsen ansvarar för att besluta om- och avge Skövde kommuns slutliga 
yttrande över remissen Färdplan –länsgemensam strategi för god och nära vård.
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Yttrande
Generellt övergripande
Skövde kommun anser att färdplanen är välskriven och stämmer väl överens med det 
nationella arbetet. För att genomförandet av Färdplanen för god och nära vård skall få en 
optimal utväxling måste resursfrågan lyftas in.

Det är bra att vi gemensamt i Västra Götaland inte tar fram egna målbilder utan att man valt 
att använda samma målbild som Sveriges kommuner och regioner (SKR) då utvecklingen av 
god och nära vård är en nationell rörelse. 

Handlingar
Missiv Färdplan –länsgemensam strategi för god och nära vård                                                                                                                                                    
Ordförandebeslut SON; Yttrande över förslag till Färdplan - länsgemensam strategi för god och nära 
vård                                                                                                                                                     
SON- Yttrande över förslag till Färdplan - Länsgemensam strategi god och nära vård.pdf                                                                                                                                                    
Ordförandebeslut VON Yttrande över förslag till Färdplan - länsgemensam strategi för god och nära 
vård                                                                                                                                                    
VON- Yttrande över förslag till Färdplan - Länsgemensam strategi god och nära vård.

Skickas till
Västra Götalandsregionen www.vardsamverkan.se/remissfardplan.
Socialnämndens 
Vård- och omsorgsnämnden

http://www.vardsamverkan.se/remissfardplan
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KSAU § 204/21
Remissvar Naturvårdsverkets rapport Uppdrag att föreslå 
genomförande av artikel 22 om bioavfall 
Europaparlamentets och rådets direktiv 2008/98/EG i den 
svenska lagstiftningen
KS2021.0312

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-12-15 204/21

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att nedanstående skrivning skall utgöra Skövde 
kommuns yttrande.

Bakgrund
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om att avge yttrande på remisser där 
remisstiden
inte medger behandling på ordinarie nämndsammanträde, enligt punkt 1.2 
Delegationsordning
för kommunstyrelsen (KS § 1/19 2019-01-14).

Sammanfattning
Skövde kommun har av Miljödepartementet mottagit remiss för yttrande av 
Naturvårdsverkets rapport Uppdrag att föreslå genomförande av artikel 22 om bioavfall 
Europaparlamentets och rådets direktiv 2008/98/EG i den svenska lagstiftningen.

Artikel 22 om bioavfall är en del av avfallspaketet och innebär att EU:s
medlemsstater senast den 31 december 2023 ska säkerställa att bioavfall antingen
separeras och materialåtervinns vid källan eller samlas in separat och inte blandas
med andra typer av avfall.

Reglerna blir obligatoriska för alla, både verksamheter och hushåll. 
För att åstadkomma en ändamålsenlig insamling föreslår Naturvårdsverket att kommunen 
ska erbjuda ett insamlingssystem för livsmedels- och köksavfall och insamlingsplatser för
trädgårds- och parkavfall. Därutöver behövs ett antal undantag och förtydliganden
för att hantera olika specialfall.
Naturvårdsverket konstaterar att förslagen kommer att kräva betydande
investeringar och ökade kostnader som inte finansieras med avfallstaxan. 
Förslagen bedöms få stor påverkan på fastighetsägare, butiker, restauranger och storkök. 
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Detta yttrande har tagits fram i samråd med kommunalförbundet Avfallshantering Östra 
Skaraborg, som är den kommunala organisation som har det kommunala 
renhållningsansvaret i Skövde kommun.   

Yttrande
Skövde kommun lämnar följande synpunkter och yrkanden;

1. Skövde kommun yrkar på att möjlighet till frivillig utsortering av matavfall ska 
kvarstå; kommunen delar inte Naturvårdsverkets uppfattning att större mängd 
insamlat matavfall är viktigare än kvaliteten på insamlat matavfall. 

2. Skövde kommun yrkar på den av Avfall Sverige förslagna gränsdragning för det 
kommunala insamlingsansvaret även ska gälla för matavfall. Det innebär att avfall 
från detaljhandel, vilka inkluderar livsmedelsbutiker, inte ska ingå i det kommunala 
insamlingsansvaret. Verksamheter som finns i fastigheter med bostäder 
(blandfastigheter) bör däremot ingå i det kommunala insamlingsansvaret. Undantaget 
i animaliska biproduktförordningen bör gälla före detta livsmedel från verksamheter 
i blandfastigheter så att det kan hanteras tillsammans med det matavfall som samlats 
in från hushåll och restauranger.

3. Skövde kommun yrkar på att gränsdragningen i miljöbalkens 15 kap 20§ för park- 
och trädgårdsavfall ska likställas med avfall från övrig fastighetsskötsel, dvs bör 
följa regleringen kring bygg- och rivningsavfall. Kommunen ansvar via annan 
lagstiftning för det bioavfall som uppkommer inom verksamheten för park- och gata 
förändras inte med detta yrkande.

4. Skövde kommun yrkar på att insamling av statistik behöver ske i redan etablerade 
kanaler för statistikinsamling inom kommunal verksamhet. 

Bedömningar
1. Frivillig sortering i förhållande till spridning av mikroplaster
Naturvårdverket skriver i sammanfattningen av rapporten att ”Förändring i 
avfallsförordningen innebär att bioavfall ska sorteras ut och samlas in separat eller 
materialåtervinnas på plats. Reglerna blir obligatoriska för alla, både verksamheter och 
hushåll”.
Skövde kommun stödjer ambitionen om ökad källsortering och materialåtervinning. Detta 
får dock inte ske på bekostnad av det utsorterade materialets sorteringskvalitet. 

Möjligheten att nyttja frivillig sortering av matavfall som kombineras med en miljöstyrande 
avgift bedömer vi som det viktigaste styrmedlet för att motverka att dåligt sorterat matavfall 
bidrar till spridning av mikroplaster i samband med att matavfallets näringsämnen nyttiggörs 
på åkermark. Bedömningen styrks av Jordbruksverket som med stöd EU-förordningar kräver 
att utsorteringen ska vara frivillig för att de ska kunna godkänna ”insamlingssystem för 
källsorterat matavfall där rötresten ska användas som gödselmedel i ekologisk produktion”.
 
Den miljöstyrande avgiften har en viktig funktion i att motivera fastighetsägare att 
fortlöpande kontrollera sorteringskvaliteten och återkoppla till resultatet till sina hyresgäster 
samt att bidra till olika typer av sorteringslösningar. Den möjliggör även att hyresgäster som 
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av olika anledningar inte klarar av att nå tillräcklig sorteringskvalité kan undantas och 
därmed inte kontaminera ett annars rent material.

Kommunens erfarenheter är att felsorteringar i matavfall till stor del består av 
plastförpackningar. Att aktivt motverka sådana felsorteringar är viktigt. Möjligheten till 
frivillig sortering med miljöstyrande avgift bedöms som det viktigaste styrmedlet för att 
motverka en kontaminering av det eftersträvade kretsloppet.
Inom vår insamlingsverksamhet ställs höga krav matavfallets renhetsgrad (minst 98% 
renhetsgrad). Kravet uppfylls vid de allra flesta småhus utan problem. Detsamma gäller för 
många av flerbostadshusen. Utöver de vid vissa fastigheter mer permanenta problemen med 
sorteringskvalitet så förekommer även tillfälliga kvalitetsproblem, dessa kan bland annat 
uppstå i samband med stort utbyte av hyresgäster. 
Återkoppling av kvalitet sker via fortlöpande kvalitetskontroller (plockanalyser). Resultatet 
används för att motivera hyresgäster och fastighetsägare i syfte att säkra ett matavfall som 
lämpar sig för näringsutnyttjande på åkermark. 
Vårt kommunalförbund har arbetat med en pilotverksamhet kring individuell 
sorteringsmätning vid flerbostadshus. I samband med detta pilotprojekt konstateras att med 
denna typ av teknik, med förlöpande stickkontroller av avlämnat matavfall och SMS-
återkoppling direkt till den hyresgäst som lämnat matavfallet, att även ”problemområden” 
med dålig sorteringskvalitet kan rättas till (dvs nå kvalitetskravet på minst 98% renhet).

Naturvårdsverket skriver på sin hemsida att ”Regeringen har beslutat att kommunernas 
system för insamling av matavfall ska vara på plats den 31 december 2023, så att detta kan 
samordnas med genomförandet av EU:s krav på separat insamling av allt biologiskt avfall 
(mat-, trädgårds- och parkavfall)”1. Formuleringen i den nuvarande lagstiftningen tillåter ett 
frivilligt insamlingssystem med miljöstyrande avgifter så att de som inte sorterar betalar 
kostnader som annars skulle träffa de som sorterar (insamlingen är dyrare vid sortering). 

Systemet motiverar även samfälligheter och fastighetsägare att utföra fortlöpande kontroller 
med återkoppling till hyresgäster. Det aktuella direktivet fanns redan på plats då den 
nuvarande lagstiftning fastställdes. Kommunen har inte granskat de handlingar som föregick 
gällande lagstiftning men förutsätter att man redan då fann att frivilliga insamlingssystem 
var möjliga. 

För att motivera skolelever, kommuninvånarna och tydliggöra nyttan med insamling av 
matavfall har ett godkännande av insamlingssystem för spridning på åkermark med 
ekologisk produktion sökts och erhållits (godkännandet finns bifogat detta remissvar). Ett av 
villkoren är att sorteringen ska vara frivillig. Obligatorisk insamling strider därför mot 
Jordbruksverkets tolkning av vad som kan användas för ekologisk produktion. 

Jordbruksverkets tolkning hör samman med ett antal olika EU-förordningar;

- Kommissionens förordning (EG) nr 889/2008 av den 5 september 2008 om 
tillämpningsföreskrifter för rådets förordning (EG) nr 834/2007 om ekologisk 
produktion och märkning av ekologiska produkter med avseende på ekologisk 
produktion, märkning och kontroll.
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- Europaparlamentet och Rådets förordning (EU) 848/2018 av den 30 maj 2018 om 
ekologisk produktion och märkning av ekologiska produkter och om upphävande av 
rådets förordning (EG) nr 834/2007

Att det insamlade matavfall ska vara så välsorterat att det kan användas för ekologisk 
produktion anser kommunen är en god grund för att säkra giftfria och cirkulära kretslopp. 
Kommunen konstaterar därför att kraven på obligatorisk insamling riskerar att motverka 
strategierna för giftfria och cirkulära kretslopp inom den nationella strategin för cirkulär 
ekonomi (fokusområde 3). Detta då kraven strider mot Jordbruksverkets tolkning av EU:s 
krav för spridning av rötresten på åkermark för ekologisk produktion. 

2. Dagvaruhandel/Livsmedelsavfall
Skövde kommun stöder de av Avfall Sverige lämnade yrkanden kring gränsdragning för det 
kommunala insamlingsansvaret, där i korthet avfall från detaljhandel (vilket inkluderar 
livsmedelsbutiker) inte skulle ingå i det kommunala insamlingsansvaret, men att 
verksamheter som befinner sig i blandfastigheter med bostäder bör ingå. Vid sådan 
insamling bör, för att bedriva effektiv insamling, samma fordon kunna användas till 
insamlingsverksamheten vid samtliga kundgrupper. 

Animaliska biproduktsförordningen utgör ett regelverk som i praktiken innebär separat 
transport av sådant avfall, med särskilda krav på tranportdokument, rengöring av fordon 
mm. Detta gör att insamling av före detta livsmedel från livsmedelsbutiker, i vart fall så 
länge nuvarande regelverk gäller, motverkar att insamling av matavfall från hushåll och före 
detta livsmedel på ett effektivt sätt kan samlas in gemensamt.

I Jordbruksverkets tolkningar av undantag2 i gällande regelverk finns en gräns om att 
”mindre mängd” (20 kg/vecka) före detta livsmedel får läggas tillsammans med blandat 
avfall. Kravet är då att det blandande avfallet skickas till förbränning. Sett ur perspektivet 
utsorterade mängder matavfall vid småhus, vilket under en vecka utgör ca 2,8 kg matavfall3, 
anser kommunen att 20 kg per vecka utgör en så stor mängd att det vore önskvärt att även 
detta avfall kunde nyttjas både till bränsle och näringsämne på åkermark, dvs regelverket 
bör justeras så att avfallet kan samlas in tillsammans med matavfall från hushåll för vidare 
leverans till miljögodkänd biogasanläggning; med godkännande för behandling av klass 3-
material enligt animaliska biproduktförordningen.

3.Park och trädgårdsavfall
I naturvårdverkets remiss utgör park- och trädgårdsavfall två olika avfallsslag med olika sätt 
för omhändertagande; grenar och toppar som vanligtvis används som bränsle vid 
fjärrvärmeverk (men som även skulle kunna utgöra råvara för tillverkning av biokol) samt 
kompostmaterial (löv, gräs mm). Kompostmaterialet komposteras vanligen.

Det park- och trädgårdsavfall som uppkommer i samhället kommer från en rad olika aktörer, 
tex: hushåll, fastighetsägare av flerbostadshus, parkskötsel i kommunal och privat regi, vid 
kyrkogårdar och hos olika aktörer som säljer olika typer av trädgårdstjänster alltifrån 
trädgårdsdesign till trädbeskärning och gräsklippning. 
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Kommunen anser att den gränsdragning som redovisas i remissen motverkar ambitionen att 
skapa ett tydligt, enhetligt och transparent regelverk. Kommunen anser därför att 
kommunens ansvar enligt 15 kap 20§ bör justeras så att dessa typer av avfallsslag följder det 
som gäller för övrig fastighetsskötsel, dvs bör följa regleringen kring bygg- och 
rivningsavfall vilket innebär ett kommunalt ansvar för det avfall som uppkommer från icke-
yrkesmässig verksamhet. Kommunen har därutöver, via annan, lagstiftning ansvar för det 
bioavfall som uppkommer inom verksamheten för park- och gata, vilket inte förändras med 
detta förslag.

4.Insamling av statistik
Insamling av statistik bör, för att minimera den administrativa belastningen, ske i redan 
etablerade kanaler för statistikinsamling inom kommunal verksamhet. 

- Insamling av statistik för avfall från park- och gata bör ske via datainsamlingen för 
Kolada. 

- Insamling av statistik inom det kommunala renhållningsansvaret (kommens 
verksamhet med sophämtning, återvinningscentraler, enskilda avlopp etc) redovisas i 
Avfallweb, efterfrågade uppgifter bör hämtas därifrån. 

Vad gäller insamling av statistik från andra, icke-kommunala verksamheter, för det fall att 
insamling krävs på EU-nivå, bör utredning ske kring hur detta kan göras på ett effektivt sätt 
som inte innebär ökad kommunal administration.

Noter:

1. https://www.naturvardsverket.se/vagledning-och-stod/avfall/krav-pa-separat-
insamling-av-matavfall-fran-hushall

2. https://jordbruksverket.se/mat-och-drycker/hantera-rester-fran-livsmedelsverksamhet
3. https://www.avfallsverige.se/kunskapsbanken/rapporter/rapportera/article/vad-

slanger-hushallen-i-soppasen/

Handlingar
Remiss Biologiskt avfall - Svar senast 10_1 2022                                                                                                                                                    
godk insamlsystem ekologisk odling, Beslut 2020-01-28.pdf

Skickas till
Kommunstyrelsen
Avfallshantering Östra Skaraborg
m.remissvar@regeringskansliet.se
charlotta.broman@regeringskansliet.se
linn.akesson@regeringskansliet.se.

https://www.naturvardsverket.se/vagledning-och-stod/avfall/krav-pa-separat-insamling-av-matavfall-fran-hushall
https://www.naturvardsverket.se/vagledning-och-stod/avfall/krav-pa-separat-insamling-av-matavfall-fran-hushall
https://jordbruksverket.se/mat-och-drycker/hantera-rester-fran-livsmedelsverksamhet
https://www.avfallsverige.se/kunskapsbanken/rapporter/rapportera/article/vad-slanger-hushallen-i-soppasen/
https://www.avfallsverige.se/kunskapsbanken/rapporter/rapportera/article/vad-slanger-hushallen-i-soppasen/
mailto:m.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:charlotta.broman@regeringskansliet.se
mailto:linn.akesson@regeringskansliet.se
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Information

Ulla-Britt Hagström (L) informerade att Rådet för funktionshinderfrågor fick en föreläsning 
om Röda Korsets behandlingscenter den 2 december.

Den 8 december deltog Ulrica Johansson (C), Johan Ask (S) och Maria Hjärtqvist (S)
på utdelningen av Skövde kommuns 25-årsgåva. 

Den 8 december var KSAU på företagsbesök på Billingecentret och träffade företagen 
Upzone, restaurang Berget och Träningskonsulten.

Den 13 december deltog Katarina Jonsson (M) på cermonin när den nya chefen på Göta 
trängregemente T2 överste Lisa Skoglund installerades. 

Den 13 december deltog Katarina Jonsson (M) på förbesiktningen av Södermalms IP 
inför Superettan.
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